
 zگفت و گو

مهرداد خانبان

متعجب از تعطیلی لیگ

آنالیــزور پرســپولیس بعــد از تبریــک صعود تیم امید نوشــت یــک نکته باعث 
تعجبش شده: چرا از بین شانزده کشور حاضر در بازی های آسیایی که در این 
مرحله حاضر هســتند، تنها لیگ ایرانا تعطیل شــده؟ او همچنین به وضعیت 
لیــگ کشــورهای حاضــر در بازی هــای آســیایی پرداخــت و نوشــت: لیگ هــای 
تایلند، چین، هنگ کنگ، میانمار، فلســطین، بحرین، هند، عربســتان، قطر، 

کره جنوبی، قرقیزســتان، اندونزی، ازبکســتان و ژاپن برقرار هســتند.

شهاب زاهدی

همچنان گل نمی زند

مهاجم این فصل پرســپولیس در بازی های تدارکاتی پیش فصل چهار گل 
زد. او قبل از بازی با النصر و در بازی های تدارکاتی مقابل ملوان و سپیدرود 
هــم ســه گل زد تــا نشــان دهــد هر چقــدر در بازی هــای رســمی گل نمی زند 
در بازی هــای تدارکاتــی کارش را انجــام می دهــد. بــا ایــن وجود شــهاب بعد 
از ناکامــی مقابــل دروازه النصــر در دیــدار تدارکاتــی مقابــل النصــر هــم در 
گلزنی عاجز بود تا دوباره زیر تیغ انتقاد هواداران در فضای مجازی باشــد.

دانیال اسماعیلی فر

مصدوم نیست اما...

در آخرین دقیقه بازی النصر مصدوم شــد اما دو ســه روزی اســت به تمرینات 
برگشــته و ظاهــراً مشــکلی بــرای بــازی بــا الدحیــل نــدارد. بــا این حــال باید دید 
بعــد از انتقادهایــی کــه از او شــد یحیــی ایــن بازیکــن را بیــرون می نشــاند یا نه. 
البتــه گل محمــدی مثــل ســعید صادقــی علاقــه زیــادی بــه ایــن بازیکــن دارد و 
خیلــی ســخت نیمکت نشــین و تعویضش می کنــد. یحیی می توانــد از هنانوف 
و حتی فرجی جای دانیال اســتفاده کند اما احتمال تغییر بســیار ناچیز اســت.

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

کلانی: بیرانوند نبود شاید 
نتیجه بدتری رقم می خورد

مقابل النصر 
پرسپولیس 

همیشگی را ندیدیم

مهندس حسینعلی کلانی بدون 
شک با گل های زیاد و مهمی که 
در تاریخ باشگاه پرسپولیس 
و تیم ملی به ثمر رساند یکی 
از مفاخر باشگاه پرسپولیس 
است. بازیکنی که سال قبل 
ما  دچار سکته مغزی شد. ا
خدا را شکر بعد از حدود یک 
سال ونیم دوری از ایران، ایشان 
با به دست آوردن سلامتی کامل 
در ایران حضور یافتند و با حضور 
در تمرین پرسپولیس و شرکت 
در جشن تولد علی پروین و 
محمود خوردبین؛ همبازیان 
قدیمی اش موجب خوشحال 
کردن آنها و روحیه دادن به سایر 
پیشکسوتان و روحیه گرفتن از 

آنها شد. 
ی  یمی ها قد که  جشنی  ر  د
صحبت  هم  با  لیس  پرسپو
کردند و کلی با هم گفتند و 
خندیدند و لحظات خوبی را برای 

هم رقم زدند.
کلانی به ایران ورزشی گفت: 
خدا را شکر وضعیتم خیلی 
خوب شده به همین دلیل بعد 
از حدود یک سال ونیم به ایران 
برگشتم تا دوستانم را ببینم و از 

آنها انرژی مثبت بگیرم.
بازیکن اسبق پرسپولیس در 
لیس  پرسپو باخت  با  بطه  را
مقابل النصر گفت: این بازی را 
کامل ندیدم و تنها قسمت  هایی 
از این بازی را که مربوط به 
صحنه های حساس و گلزنی 

بود تماشا کردم.
 بازی خوبی را از پرسپولیس 
گر  ا می کنم  فکر  و  م  ید ند
بازی در زمین چمن ورزشگاه 
شهید کاظمی در شرایطی که 
تماشاگری هم حضور نداشت 
برگزار می شد، شرایط بهتری 
برای هر دو تیم به وجود می آمد 
و حداقل شرایط به گونه ای 
می شد که ما می توانستیم بهتر 
بازی کنیم و توانایی هایمان را 

هم بهتر نشان دهیم.
 متأسفانه پرسپولیس به دلیل 
ج  خرا ا و  بی  ترا مصدومیت 
بازیکنش نتوانست بازی خوبی 
را ارائه دهد و تیم پرسپولیس 
مقابل النصر آن تیم همیشگی 
نبود و قدرت لازم را نداشت و اگر 
بیرانوند نبود شاید نتیجه بدتری 

حاصل می شد. 
دروازه بان پرسپولیس زحمت 
زیادی کشید و با شرایطی که 
داشت تلاش زیادی را انجام 
داد که در نوع خود جای تقدیر 
و تشکر دارد اما در کنار این 
نکته باید بگویم متأسفانه در 
فاز تهاجمی هیچ حرفی برای 
گفتن نداشت و ما یک شوت 
درست و حسابی ندیدیم که 
از سوی بازیکنان ما خصوصاً 
بازیکنان تهاجمی مان شلیک 
شود که این نکته در نوع خود 

جای تأمل دارد.
کلانی در پایان خاطرنشان کرد: 
امیدوارم پرسپولیس مقابل 
الدحیل بهترین بازی را ارائه 
دهد و به نوعی باختش مقابل 
نجام یک بازی  لنصر را با ا ا
حساب شده و نتیجه خوب 

جبران کند.
 بازی که موجب شادی هواداران 
تیم بعد از باخت مقابل النصر 

شود.

به بهانه بازی الدحیل و آن بازی 
برگشت که بازی باخته دور رفت 
مقابل الدحیل را پنج سال پیش 

در لیگ قهرمانان در تهران 
جبران کردید و روی یکی از 

گل ها هم تأثیرگذار بودی و در 
برد سه گله تیمت نقش داشتی 

دوست داریم صحبت کنی.
آن دیــدار یکــی از بهتریــن بازی های 
پرســپولیس در لیگ قهرمانان آسیا 
بود و همیشــه وقتی به آن بازی فکر 
می کنــم آن دیــدار و بــرد ســه بر یک 
نوســتالژی شــیرینی را برایــم تداعی 
می بخشــد و حــس خوبــی بــه مــن 
دســت می دهــد. در آن دیــدار در 
حالــی کــه ورزشــگاه آزادی پــر بــود با 
حمایت یک ورزشگاه پر از تماشاگر 
کاری کردیــم کارســتان و شکســت 
دور رفت را با ســه گل جبران کردیم 
و بــه مرحلــه بعــد صعــود کردیــم. 
خوشبختانه روی یکی از سه گل هم 
مــن تأثیرگذار بودم و خوشــحالم که 
در کنــار بازیکنــان دیگــر نقشــی در 

صعود داشــتم.
اما این بار پرسپولیس در 

گروهی قرار گرفته که موسوم 
به گروه مرگ است و در بازی 

اولش هم به النصر عربستان 
باخته با این وجود باز هم به 

صعود پرسپولیس امیدواری؟
شــرایط زمین ورزشگاه آزادی خوب 
نبــود و ایــن نکتــه واقعــاً شــرایط را 
بــرای دو تیم و ارائه فوتبال تاکتیکی 
ســخت کــرده بــود. جــدا از ایــن 
بیــرون رفتــن زودهنــگام ترابــی و 
اخــراج ســرلک کــه پرســپولیس را 
مجبــور ســاخت بــا ده بازیکــن بــه 
بــازی ادامــه دهــد شــرایط را واقعــاً 
دشــوار کــرد امــا بــه نظــرم بدتریــن 
نکتــه بــرای پرســپولیس محــروم 
بــودن تماشــاگران بــود کــه در زمین 
خــودش مجبور بود بدون تماشــاگر 
بــازی کند نکته ای کــه واقعاً در بازی 
پرســپولیس تأثیرگذار بود و اگر یک 
ورزشــگاه پــر از هــوادار در ورزشــگاه 

بودنــد شــرایط فــرق می کــرد.
طوری صحبت می کنی که به 

صعود پرسپولیس امیدوار 
هستی؟

بــه هــر حــال هر ســال بازی در آســیا 
ســخت تر می شــود و شــرایط بــازی 
در آنجــا واقعــاً با بــازی در لیگ ایران 
متفــاوت اســت اما مــن می دانم که 
شــرایط پرســپولیس در قطر با بازی 
اولــش کامــلاً متفاوت خواهــد بود و 
از آنجــا کــه پرســپولس بــازی اولــش 
را باختــه حتمــاً در بــازی دومــش در 
قطــر مقابــل الدحیــل بــه گونــه ای 

ظاهــر می شــود کــه پیــروز شــود 
تــا بــه نوعــی جبــران مافــات کنــد. 
الدحیــل تیــم خوبــی اســت امــا من 
شــانس های اصلــی صعــود را النصر 
و پرســپولیس می دانــم و امیــدوارم 
در نهایــت پرســپولیس بــه عنــوان 
تیــم اول و النصــر هــم بــه عنــوان 
تیــم دوم صعــود کنــد. مــن معتقدم 
پرســپولیس ایــن بار هم تیــم خیلی 
خوبــی دارد و بازیکنــان ایــن توانایی 
را دارنــد که باخت اولشــان را جبران 
کــرده و بــا روحیــه خوب آمــاده بازی 
ســوم در تهــران شــوند کــه بــا بــردی 
دیگــر شــرایط را بــه ســود تیــم خــود 

ســازند.
در مورد خودت هم بگو که به 

نظر بیش از پیش به بازی کردن 
نزدیک شده ای؟

خدا را شــکر بعد از اینکه هفته قبل 
پــا بــه تــوپ شــدم اگــر خــدا بخواهد 
و مربــی ام صــلاح ببینــد مــن قــادر 
خواهــم بود که یکــی دو هفته دیگر 
بــرای تیمــم بــازی کنــم. خیلــی برای 
بــازی کــردن انگیــزه دارم تــا بتوانــم 
بــه نتایــج تیمــم کمــک کنــم و بعــد 
از آن بــا انجــام بازی هــای خــوب و 
ایفــای نقشــم در تیــم باشــگاهی ام 
به تیم ملی کشــورم دعوت شــوم به 
همیــن دلیل واقعــاً برای بازی لحظه 
شــماری می کنم و از هیچ کوششــی 

هــم دریــغ نمی کنــم.

علــی علیپــور مهاجــم اســبق پرســپولیس کــه در بازی هــای لیــگ برتــر و بازی هــای لیــگ قهرمانان آســیا نوســتالژی خوبــی از خود 
بــا گلزنــی و عملکــرد موفقــش بــه جــای گذاشــته بــه جهــت تکــرار تاریــخ در بــازی مقابــل الدحیــل قطــر در تهــران کــه روی یکی از 
ســه گل زده پرســپولیس تأثیرگــذار بــود و آخریــن وضعیــت ایــن بازیکــن در تیم ژیل ویســنته پرتغــال گفت و گویی با او داشــتیم.

 برای بازی لحظه شماری می کنم

 علیپور: الدحیل 
یاد آور یک نوستالژی 

شیرین است

دلایل باخت پرسپولیس مقابل 
النصر را به دلیل فنی چگونه 

ارزیابی می کنید؟
متاسفانه بازی اول را در آسیا بد شروع 
کردیم و بد استارت زدیم شاید به 
این دلیل که بازیکنان پرسپولیس 
از آمادگی لازم روحی و روانی به دلیل 
جوی که در خصوص تیم النصر و 
ستاره هایش به وجود آمده بود از 
شرایط نرمال خود دور بودند به همین 
دلیل به نوعی بازیکنان پرسپولیس 
بازی را با ترس شروع کردند و بازیکنان 
حریف را طوری بزرگ کرده بودند که 
انگار می خواهیم مقابل بارسا بازی 
کنیم در حالی که در پرسپولیس 
هم چند بازیکن »جام جهانی بازی 
کرده« و بزرگ وجود داشتند که همه 
می دانند جزو بهترین های ایران و آسیا 
هستند اما همین نفرات به نظرم اصلاً 
خودشان را باور نداشتند و اسیر نام 
بازیکنان حریف و بعضی از مسائل 
حاشیه ای شدند و استرسی که از 
تیم حریف داشتند در نهایت منجر 
به این شد که نتوانیم بازی خوبی را 

ارائه دهیم.
اگر ترابی مصدوم و سرلک 

اخراج نمی شد قادر به 
نتیجه گیری مقابل النصر و 

حداقل نتیجه تساوی مقابل تیم 
میهمان می شدند؟

من فکر می کنم اگر دو بازیکن کلیدی 
پرسپولیس از زمین بیرون نمی رفتند 
پرسپولیس بباز نبود و در حالی که 
آن روز، روز پرسپولیس نبود و تیم 
شرایط خوبی نداشت تیم میهمان 
نست به گل برسد چون  نمی توا

زمانی که ترابی بیرون رفت به نوعی 
زهردارترین و بهترین مهره تهاجمی 
پرسپولیس از دست رفت تا شانس 
گلزنی ما به حداقل برسد ضمن اینکه 
اخراج سرلک هم نظم میانه زمین و 
توازن بین حمله و دفاع را از بین برد و 
موجب شد تا فشار زیادی به بازیکنان 
وارد شود و آنها دو گل را در نهایت 

متحمل شده و بازی را واگذار کنند.
گویا شما از نحوه استقبال 

باشگاه پرسپولیس از تیم النصر 
بسیار ناراضی هستید؟

دقیقاً همینطور است چون از مدیریت 
تیم بگیرید تا کوچکترین بازیکن همه 
دنبال عکس گرفتن بودند و بیش 
از حد به بازیکنان حریف پرداختند 
و از خودشان غافل شدند تا  همه 
چیز تحت تأثیر استقبال قرار گیرد 
و در نهایت با بزرگ کردن میهمان 
ما خودمان را به نوعی از قبل بازنده 

اعلام کردیم.
اما با وجود همه انتقادات شما 
شاید زور بازیکنان پرسپولیس 

به حریف نمی رسید!
من نمی گویم که قدرتمان از آنها بیشتر 
است اما معتقدم اگر با همه توانمان 
بجنگیم و متمرکز باشیم قدرت جبران 
نتیجه شکست خانگی را در بازی 

برگشت در عربستان داریم!
برای بازی مقابل الدحیل چه 

پیش بینی دارید؟
برای اینکه با ذهنیت خوبی وارد بازی 
مقابل الدحیل شویم بازیکنانمان باید 
بازی با النصر و شکست مقابل این تیم 
را از ذهن خودشان پاک کنند و خط 
قرمزی روی نتیجه بازی شان مقابل 
النصر بکشند و به گونه ای مقابل 
الدحیل بازی کنند که انگار این بازی 
اولین دیدار آنها در آسیا است. نباید 
خودمان را از قبل بازنده بدانیم و با 

همه توان بازی کنیم.
ترابی می رسد اما امیری به 

بازی بعدی نمی رسد در رابطه 
با تأثیر این نکته بر روی بازی 
پرسپولیس چه نظری دارید؟

به نظرم بیرانوند و امیری بهترین 
بازیکنان ما در مقابل النصر بودند 
از این رو غیبت وحید حتماً مقابل 
الدحیل به چشم خواهد خواهد آمد.
در  رابطه با نبیل مهاجم خارجی 

جدید پرسپولیس که سابقه 
بازی در تیم القطر را دارد و نقش 

این بازیکن در مقابل الدحیل 
چه صحبتی دارید؟

من شناختی از نبیل ندارم اما معتقدم 
که ما خیلی دیر بازیکن گرفتیم و این 
خیلی بد است و به نوعی ظاهر شدیم 
که نشان داد اصلاً خودمان را برای 
بازی های آسیایی خوب آماده نکرده 
بودیم. الان هم نبیل چند روز بیشتر 
نیست که تمرین می کند اما اگر خیلی 
خوب باشد و در ترکیب قرار بگیرد 
شاید بتواند به دلیل حضور در لیگ 
قطر و شناختش از این لیگ خودش 
را به عنوان ذخیره طلایی نشان دهد.

در رابطه با شهاب زاهدی که 
هنوز نتوانسته خودش را پیدا 

کند چه نظر فنی دارید؟
من فکر می کنم حالا حسرت از دست 
دادن عیسی و عبدی را می خوریم 
ن  حفظشا ید  با که  نی  جما مها
می کردیم اما به هر حال من امیدوارم 
پای شهاب به گلزنی باز شود هر 
چند که این مهاجم مقابل النصر 
یک شانس گل نود درصدی و یک 
موقعیت دیگر را از دست داد. اصولاً 
مهاجم خوب و حرفه ای هم باید در 
کمترین فرصت خودش را نشان دهد 
و از تک فرصت ها بهترین استفاده 

را ببرد.

ســهراب انتظــاری مهاجــم اســبق پرســپولیس در رابطه بــا وضعیت مهاجمان فعلی پرســپولیس به اظهارنظر می پــردازد و معتقد 
اســت مهاجــم خــوب و بــزرگ بایــد در کمتریــن زمــان ممکــن به بهتریــن شــکل ارزش فنی خودش را نشــان دهد. مهاجم اســبق 
پرســپولیس از دلایــل باخــت سرخ پوشــان مقابــل النصــر می گویــد و معتقد اســت بــا وجود بعضــی از ایراداتی که به پرســپولیس 

وارد اســت نبایــد در رابطــه بــا سرخ پوشــان و صعــودش از گروه ناامیدانــه صحبت کرد.

انتظاری: آنقدر النصر را بزرگ کردیم که انگار با 
بارسا بازی می کنیم

شاید نبیل بتواند 
ذخیره طلایی باشد

مسعود قراگزلو
خبر نگار

ناصر قراگزلو
خبر نگار
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